
Referat: Båndmøde VEST 25. marts 2014  kl. 10.00-12.00 

Sted: 1443-144 (hos Michael) 

Deltagere: Eva Kvistgaard Arent(ST), Jesper Sølund Hansen (AR), Michael Mejlgaard Udby (BSS), 

Anne Christine Teglborg (FS), Lisette Prins(HE – ordfører), Esben Højbjerre Larsen (koordinator)   

Gæster: Charlotte Kaas Hansen og Søren Winther (begge VEST-FS) deltager under pkt. 1. (udsat – se 

nedenfor) 

Dagsorden: 

 

 

Punkt 1 Status på mobilkompatibel studieguide 

Fremlægges af Charlotte og Søren 

 

Status på projektet: Hvor langt er vi? Eksempler mv. 

 

Referat Udsættes til næste møde 

Punkt 2 Nyt om fremdriftsreformen  

Fremlægges af Lisette og Esben 

 

 Møde i kommunikationsgruppe den 21. marts 

 Status på FAQ/fremdriftssite 

 Oprettelse af funktionspostkasse 

 

Referat Lisette har fremsendt følgende to bilag, som er udarbejdet i 

kommunikationsgruppen:  1) Kommunikationsplan og 2) Procesplan 

 

VEST har ansvaret for at nå ud til de nye studerende, hvilket naturligvis 

skal ske i tæt dialog med de faglige miljøer på hovedområderne. Det er 

klart, at vi står overfor en ”kulturændrings-reform”, hvor gamle vaner skal 

brydes, og derfor bør vi nøje overveje, hvordan de studerende skal 

inddrages.  

 

I den efterfølgende brainstorm vendte båndet muligheden for HO-

stormøder/cafémøder, som i procesplanen tilskrives en vigtig rolle. 

Dersuden drøftedes det, i hvilket omfang de studerendes organisationer 

kan inddrages for at synliggøre, at de studerende kan søge indflydelse ad 

den vej.    

 

Det er vigtigt at markere, hvilke tiltag der er i pipeline – lokalt såvel som på 

tværs – over for det politiske lag. Send dokumentation på jeres 

eventuelle tiltag til Esben og Lisette inden næste møde i 

kommunikationsgruppe den 4. april.  

 

FAQ til nuværende studerende er nu online. Siden opdateres løbende ud fra 



 

 

de henvendelser, der genereres af FAQ-mailboksen, og de spørgsmål, der 

affødes rundt omkring. Typiske spørgsmål, der vurderes at kunne anvendes 

i FAQ’en, godkendes af båndet, før de lægges på. 

 

Der bør linkes til SU’s side fra fremdriftssiden, så de studerende hurtigt kan 

orientere sig om de privatøkonomiske konsekvenser af reformen.  

Punkt 3 Drøftelse: Organisationstegning i vejledningsstrategien  

Fremlægges af Anne   

 

I den kommende vejledningsstrategi indgår afsnittet ”Forudsætninger”, 

hvorunder organiseringen af AU’s vejledningstilbud skitseres, bl.a. i form af 

et organisationsdiagram. Der ønskes en drøftelse af, om denne 

organisationstegning er fyldestgørende, og i hvilket omfang den skal 

revideres, før den kan tage endelig form.  

 

Referat Der er mange ønsker til organisationsdiagrammets udformning. Anne vil 

derfor gerne høre båndets mening om, hvad der er vigtigt og mindre vigtigt 

at få med. Et andet springende punkt er, i hvilket omfang ”omverdenen”, 

dvs. de enheder som ikke er direkte underlagt vejledningsstrategien, skal 

fremgå af diagrammet? 

 

Båndet finder det vigtigt at vise, at vejledningen er understøttende i forhold 

til uddannelserne og står på et naturligt fundament af samspil med de 

faglige miljøer. Det kan evt. vises grafisk ved at lave ”grene” ud til de faglige 

miljøer/uddannelser. Et andet forslag er at lade ”skygger” i diagrammet 

afspejle den bagvedliggende organisation, som ikke er direkte omfattet af 

strategien, men berører den i en eller anden udstrækning. De enheder, som 

strategien vedrører, skal derimod tydeliggøres.  Det kan selvfølgelig 

diskuteres, hvem der er ekstern og intern. I det hele taget skal 

sammenhængen i diagrammet være tydeligere. 

 

Anne sender diagrammet videre til grafiker.   

 

Punkt 4 Evaluering af tilvalgsdag den 20. februar 

Fremlægges af Alle 

 

Udsat fra forrige møde. 

 

Referat Samlet besøgstal: 1100. 

Overordnet set var der tilfredshed med arrangementet. 

Til næste år må der gerne ske småjusteringer af bemandingen, især bør det 

overvejes, om studievejlederne skal være der hele dagen eller kun i 

forbindelse med relevante oplæg? 

Det skabte gener, at alle studievejledere var placeret på én etage, 

Cafébordene var desuden for høje. 



 

 

 

 

 

 

Tilføjelse til dagsordenen:  

 

Punkt 5 Evaluering af årets UUG-messer 

Fremlægges af Alle 

 

Referat Samlet besøgstal anslås til 50.000 -60.ooo (Anne kender ikke det eksakte 

tal). Båndet efterlyste besøgstal på de enkelte oplæg, da de er mere 

værdifulde at kende til. 

 

Punkt 6 Facebook i vejledningen 

Fremlægges af Lisette 

 

Flere og flere vejledninger har en facebookprofil. Det ville være godt med 

en drøftelse af udviklingspotentialer og påpasseligheder i forbindelse 

hermed. De anvendes til studiestart, de anvendes til 

begivenheder/arrangementer, men hvad kan de ellers bruges til og passer 

det ind i diverse kommunikationsstrategier? 

 

Referat VEST har ikke hidtil boostet vejledningen på AU’s facebook-side, men har 

besvaret de vejledningshenvendelser, der løbende er blevet posted. 

(Catalina Kjær). 

 

Der er enighed om, at facebook er egnet til at pushe meddelelser/events – 

men informationerne skal ikke ”bo” her. Der bør derfor efterstræbes en klar 

rollefordeling imellem facebook og de øvrige tilrådighedsstående 

kommunikationskanaler. Båndet finder det ikke mindst vigtigt at klargøre 

facebooks status i lyset af de kommunikationspolitikker, som er ved at blive 

udarbejdet for LMS og studieportalerne. Disse overvejelser vil kunne 

tænkes som et tillæg til politikkerne.  Tingene skal dog ske i den rette 

rækkefølge, så en videre drøftelse må vente til, at 

kommunikationspolitikkerne er faldet endeligt på plads. 

 

Båndets holdning til facebook er generelt set positiv. Dog må vi ikke 

glemme den ”opdragende” effekt, som ligger i, at de studerende lærer at 

navigere på vores egne kommunikationskanaler (LMS/studieportaler) 

Mht. facebook i de enkelte studievejledninger foreslås det at lave en ramme 

for spillerum, og så lade den enkelte studievejledning forsøge sig. Der skal 

naturligvis – igen – skeles til kommunikationspolitikker, der måtte have 

indflydelse på brugen.  

 



 

 

 

 

 

 

Dagsordenspunkter til næste møde (08.04 - hos Anne): 

 Seneste nyt om fremdriftsreformen 

 Status på mobilkompatibel studieguide 

 

Kommende dagsordenspunkter: 
 Kvalitetsrapport 

 Besøg af projektgruppe vedr. fremdriftsreformen (Christian Ramsing, Gitte Stavad, Louise 

Hauptmann og Birgit Andersen) 

 

Kommende temaer: 

 Brug af data og effektmålinger  

 Film som vejledningsredskab 

 

 

Dagsordener udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12. 

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag. 

 

Punkt 7 Jobslag (opdrag fra Gitte) 

Fremlægges af Som aftalt skal de resterende strategimidler gå til ansættelse af AC-

fuldmægtig med speciale i statistik og talanalyse. Vedkommende får 

ophæng hos Lisette. Opslaget er nu clearet med chefgruppen. Kan VEST-

båndet nikke til ordlyden?  

 

Referat Opslaget kan godkendes, dog skal kravet om talkompetence indskærpes. 

Punkt 8 Bordet rundt / Evt.  

Fremlægges af Alle  

Referat Michael: Kvalitetsrapport er på trapperne 

 

Jesper: Hvilke VEST-medarbejdere er involveret i tilrettelæggelsen 

Internationale Study Guide? Det er forskelligt, hvordan denne opgave er 

placeret i de enkelte VEST-enheder. Det står dog fast, at det redaktionelle 

ansvar stadig ligger hos IC. 


